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Referat kontaktrådsmøde 

 

Mødetidspunkt: Den 17. juni 2023 

Deltagere:  

Socialudvalget: Karen Inger Refslund Andersen  

Æblevej 1: Kristian Kjærgaard 

Hasselvej 4: Anne Marie Jensen 

LEV: Eva Kjærgaard 

Nøddevej: Anne Christiansen forkvinde for kontaktrådet 

Områdeleder: Lotte Teglskov (referent) og områdeleder Patrick Hougaard 

Nøddevej 1: Anne Christiansen 

Kastaniebo: Christa Friis 

 

Afbud: Kastaniebo: Marieke Heimburger 

 

1. Velkomst v. forperson Anne Christiansen 

 Præsentationsrunde af mødedeltagere 

Præsentation af mødedeltagerne og introduktion af områdeleder for botilbuddene Patrick 

Hougaard 

 

2. Beredskab 

Områdeleder undersøger vedr. beredskab hvad vi har af service/aftaler i en krisesituation 

 

3. Godkendelse og kommentarer til referatet fra den 11. marts 2024 

Kristian har et spørgsmål vedr. Drikkevarer - Drøftes under punkt 7. 

 

4. Fremtidig organisering og ledelse af områderne. v/Patrick og Lotte 

 Den 1. juni overgår Vongshøj til områdeledelse under Patrick 

 Klosterparken fusionere med Solgården omkring den 1. oktober 2024, der er en proces 

omkring fusionen i gang. Både omkring borgere og personale. 

 Fagchef stillingen opslås 

 

5. Orientering v/ socialudvalget Karen Inger Refslund 

 Tids- og handleplan for Kvalitet i botilbud (2024) 

Der er et punkt omkring pårørende som skal inviteres ind til en workshop, forventes 

august 2024. 

 Budget 

Tønder Kommune er ramt på budgettet og der drøftes besparelser. De lavt hængende 

frugter er taget. Der er besparelser i Kommunen for ca. 5. mio. kr. de næste 4 år. 

Hovedemnerne for besparelsen er afbureaukratisering. 

 

Socialudvalget har drøftet anlæg på området, der er lavt anlægsbudget. Der opfordres til 

at komme med konkrete anlægsønsker, som kan tages med i budgetforhandlingerne. 
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Medlemsidé – at oprette en idebank. 

 

6. Orientering fra samråd 

 Nøddevej 1 og Hasselvej 4 

Samråd den 4. juni 2024 

Leder har informeret omkring personalegennemstrømningen på afdelingen, dette vækker 

bekymring hos samrådet. Der er på nuværende tidspunkt tre tomme lejligheder og en 

aflastning /12 boliger.  

Vongshøj har været drøftet – det er et ønske at Vongshøj ikke isoleres men kigges ud i 

øvrig §104. Der er bekymring omkring tilgangen af borgere til målgrupperne på Æblevej 1, 

Nøddevej 1 og Hasselvej 4.  

Der arbejdes fra voksen socialområdets side ud fra prognoser på målgrupper. Verden 

forandrer sig, dette drøftes politisk kontinuerligt.  

Pårørendegruppen ændres også med tiden og forventningerne også.  

Serviceundersøgelsen er besvaret 6/9 pårørende. Det er drøftet om spørgsmålene er 

dækkede for området eller om disse skal differenceres mere, eller om undersøgelsen skal 

foretages på anden vis i en anden udformning. Der har været en god drøftelse omkring 

undersøgelsen.  

Der er ønsket nyt gulv i aktivitetsrummet. Nøddevej 1 

Der er ønske om at spabadet ryddes så det er brugbart. Hasselvej 4 

 

 Æblevej 1 

Samråd den 11. juni 2024 

Der forventes opstart af musik i august 2024 (hver 14. dag ca. 45 min) – betalingen går på 

skift mellem borgere.  

Aktivitets- og samværstilbud, holdes åbent for 10 borgere midlertidigt i 2024. Der er 

indgivet en klage til kommunen omkring midlertidigheden i det – der afventes svar fra 

kommunen.  

Der kigges på sommerferieperioden ferielukning/åbning fra begge områdelederes 

områder.  

Den 7. september afholdes sommerfest på Agerskov kro, der ønskes også tilstedeværelse 

fra de pårørende som ikke har borgere med fokus på det sociale aspekt.  

Serviceundersøgelsen er også gennemgået i dette samråd, igen anfægtes formuleringen 

af spørgsmålet og mere retvisende spørgsmål for at give et billede.  

Der er udfordringer med bankløsningerne, borgerne kan ikke betale deres regninger. 

Områdeledelsen/fællesadm. laver et skriv til Karen Inger omkring udfordringerne.  

 

 Æblevej 2 

Der er ikke samråd på Æblevej 2 

 

 Rosenvænget Botilbud 

Der er på nuværende tidspunkt ikke noget samråd på Rosenvænget 

 

 Kastaniebo 

Jettes fond har givet billetter til Mariehaven og de borgere som blev hjemme, blev godt 

bespist i huset.  

8/18 har svaret på serviceundersøgelsen på Kastaniebo.  

Der er informeret omkring et højt sygefravær i personalestaben samt lidt udskiftning.  

Der er sommerfest den 14. september, denne finansieres af Jettes Fond.  
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Ugentlig aktivitet i ugerne 29+30+31 – sommerferieaktivitet – dette betales af Jettes fond.  

Kastaniebo er fritaget for husleje i sep. - igennem boligforeningen DOMEA. Kastaniebo er 

udvalgt til denne gestus.  

 

 Vongshøj 

Møde den 18. juni 2024, Patrick forventer at deltage 

 

7. LEV 

Der er blevet bevilliget 2 x 1500 kroner til henholdsvis hestevognskørsel, slushice og 

popcornmaskine. 

 

Der har været en ude fra Grand Hotel, der berettede omkring deres ordninger. De vil gerne lave 

nogle fællesaktiviteter i huset med aktiviteter og samspisning. 

 

8. Opfølgning på drøftelse omkring løsørekonto og drikkevarer 

Løsørekonto: Formand og økonomispecialist arbejder sammen omkring udredning af 

løsørekontoen. Ligeledes tages der stilling til rammer for bruges og evt. løsørekonto nedlukkes.  

Fordele ved løsørekonto er at man ikke skal ud og ”samle” ind.  

Der skal foreligge tydelige retningslinjer og ønsket er at administrationen skal ligge hos boligerne.  

 

Drikkevarer: Der betales ikke for drikkevarer i §103/§104 til, opkrævet økonomi i foråret 2024 er 

tilbagebetalt juni 2024. 

 

9. Sommerferieaktiviteter 

Der er givet økonomi til de ønskede aktiviteter, foruden ønsker om koloni, brændstof og 

restaurantbesøg. 

 

10. Opfølgning serviceundersøgelse og evaluering på undersøgelsen 

Se under punkt 5. 

 

11. Eventuelt 

Der spørges ind til om der indhentes straffeattest, dette gøres altid. 

 

Hjemmeside: Det ønskes en opdateret hjemmeside med aktuelle dagsordner, referater, 

serviceundersøgelser, osv. Dette tages med til tilbudslederne.  

 

Der er meget forskel på hvornår borgerne hentes til beskæftigelse på fx Kastaniebo – dette drøftes 

med leder af beskæftigelsen.  

Der stilles spørgsmål ind til hvornår personalet møder ind i weekenderne og får en redegørelse for 

vagtplanlægningen.  

 

 

 

 

 

 

 

 


